
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 4. juni 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 1068

Ministeren bedes redegøre for, hvorfor ministeren indlagde som præmis for

den faglige ekspertgruppes arbejde med anbefalinger til placeringen af den

fjerde akutlægehelikopter, at hvis der fortsat skulle flyve en helikopter ud fra

Skive, skulle den ”ikke betjene Thy og Mors”, som den gør i dag? Der henvi-

ses til Lone Sondrup (V) og Ulla Astmans (S) indlæg i Nordjyske 19. maj

2018, hvor de skriver, at der var ”to scenarier, som Sundhedsministeren har

bedt om faglig anbefaling om. Den ene scenarie er en placering af den fjerde

helikopter, hvor de øvrige bliver, hvor de er i dag, men for Skive-helikopterens

vedkommende med den præmis, at den fremover, som ministeren skriver,

”skal aflastes med hensyn til aktivitet i deres nordlige driftsområder og i øget

omfang betjene det vestlige og sydlige Jylland.” Altså med andre ord skal Ski-

ve-helikopteren ikke betjene Thy og Mors som i dag. Det andet spørgsmål,

som ministeren bad om svar på, var en ny placering af samtlige helikoptere

for at sikre en bedre dækning både i Nordjylland og resten af landet.”

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Flemming.M.Mortensen@ft.dk

og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
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